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P r o t o k ó ł  Nr XXII/16 
z sesji Rady Gminy Skoroszyce 

z dnia 29 września 2016 r. 
 

   Przewodniczący Rady Gminy Skoroszyce p. Henryk Sokołowski w obecności 13 
radnych (w sesji nie uczestniczyła radna Słowiak, a radna Jolanta Klimas przybyła   
w trakcie 2 pkt porządku obrad), otworzył sesję, przywitał wszystkich zebranych, 
przedstawił porządek obrad, do którego nie wniesiono uwag. 
 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie w następującej kolejności: 
 
 
1. Otwarcie obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Interpelacje radnych. 
4. Informacja z pracy Wójta za okres od poprzedniej  sesji. 
5. Informacja  z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2016 r. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części obrębu wsi Chróścina. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części obrębu wsi Stary Grodków. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na 

okres kolejnych 3 lat. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Skoroszyce na lata 2016 – 2021. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz 

ustalenie ich przebiegu. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów. 

14. Odpowiedzi na interpelacje. 
15. Zapytania i wolne wnioski. 
16. Zakończenie sesji. 
 
Ad 2 
 
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie 14 głosami „za” bez 
odczytywania. 
 
 
Ad 3 
 
 
I n t e r p e l a c j e   r a d n y c h: 
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Radny Winnik: 
1. Prosi postawienie tablicy informacyjnej na drodze 401 w kierunku 

Mroczkowej, że jest to droga prowadząca do Mroczkowej, nie tylko do 
Czarnolasu, 

2. Prosi o podniesienie włazów do szamba przy świetlicy, bo wpływa do niego 
woda deszczowa, wtedy  szybko się zapełnia, 

3. Prosi o wykonanie zjazdu z drogi gminnej na gminną koło p. Chruściela, 
4. Niedawno był robiony zjazd z drogi powiatowej, teraz położona koska 

rozchodzi się, prosi o zgłoszenie sprawy, 
5. prosi o zgłoszenie do Starostwa konieczność reperacji drogi powiatowej 

prowadzącej do Mroczkowej, jest coraz gorzej, dziury w drodze coraz 
większe, przez to jazda staje się coraz bardziej uciążliwa. 

 
Radny Filas – miał kilka telefonów od mieszkańców Gminy Grodków, znajomych, 
którzy chcieli dotrzeć do mogił poległych żołnierzy na terenie byłego lotniska. 
Droga jest naszą drogą gminną, mieszkańcy proszą   o jakiekolwiek oznakowanie, 
którędy można dotrzeć do tych mogił. 
 
Radna Malec  

1. Prosi o umieszczenie znaku, zakazu wyprzedzania na drodze krajowej na 
wysokości ul. Partyzantów w Sidzinie. 

2. Mieszkańcy ul. Parkowej w Sidzinie proszą o jedną lampę. Są tam słupy, więc 
może udałoby się podciągnąć tę lampę. 

 
Radna Juśkiewicz: 

1. Na osiedlu Słonecznym w Sidzinie buduje się coraz więcej osób, a brakuje 
skrzynek pocztowych. Mieszkańcy proszą o zgłoszenie sprawy do Poczty 
Polskiej, 

2. prosi o dosypanie  poboczy na drodze Skoroszyce - Sidzina, bo droga zrobiła 
się niebezpiecznie wąska, 

3. Wnosi o postawienie znaku zatrzymywania na drodze krajowej biegnącej 
przez Sidzinę, bo samochody stwarzają niebezpieczeństwo dla pieszych. 

 
Radna Gmyr -  po wymianie kanalizacji w drodze ulicy Szkolnej jest bardzo 
nierówno, mieszkańcy proszą o wyrównanie drogi. Może firma, która robiła 
kanalizację mogłaby to zrobić. 
 
p. Wójt – odniosę się od razu to tej sprawy. Firma wykonująca te prace może to 
zrobić doraźnie. Była rada budowy   i padło zapytanie przedstawiciela firmy, czy 
występujemy o dodatkowe zabezpieczenia drogi i padła kwota 20 000 zł.  Takie 
zabezpieczenie  byłoby na krótki czas,  wiadomo, że docelowo będzie wykonywana 
nawierzchnia na ul. Szkolnej, więc będzie to zrobione. 
 
Odpowiadając p. radnej Juśkiewicz w sprawie poboczy na drodze Skoroszyce – 
Giełczyce - Sidzina, zgłosi sprawę do Starostwa, żeby jak najszybciej tym się 
zajęto, bo wiem, że jest taka pilna potrzeba. 
 
W sprawie oświetlenia na ul. Parkowej w Sidzinie. Przy drodze stoi cały rząd  
słupów betonowych, swego czasu było tam  oświetlenia, z którego zrezygnowano. 
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Teraz zamieszkała tam rodzina, więc stworzyła się potrzeba oświetlenia drogi.  
Zorientuję się   w TAURON-ie jakie to mogą być koszty. 
 
W sprawie oznakowania drogi do mogił Żołnierzy Niezłomnych – jest taka potrzeba.  
 
Dalszy ciąg interpelacji: 
 
Radny Kaczmarczyk – do naszych skrzynek pocztowych w Starym Grodkowie 
listonosze wrzucają różnego rodzaju ulotki, które wypełniają te skrzynki. Kiedy się 
je otwiera mieszkańcy  najczęściej te ulotki wyrzucają i  zaśmiecają teren  wokół 
skrzynek. Proszę o zgłoszenie sprawy do Poczty Polskiej, aby postawiono przy tych 
skrzynkach kosz na śmieci. 
 
Radna Rogalińska: 

1. Prosi ponownie o zamontowanie lampy na skrzyżowaniu ul. Parkowej z ul. 
Łąkową w Skoroszycach, jest bardzo ciemno, nie widać zjazdu, 

2. Prosi o zgłoszenie do Starostwa Powiatowego wykonanie chodnika na ul. 
Parkowej w Skoroszycach. 

3. Wnosi  o remont drogi gminnej z powiatowej w stronę państwa Hudziaków, 
mieszka tam 8 rodzin, trudno jest tym ludziom przejść drogą do swoich 
mieszkań,  

 
Radny Bryła – lampa solarowa przy drodze wojewódzkiej w Pniewach nadal nie 
świeci, jest zasłonięta drzewami, prosi o interwencję w tej sprawy, 
 
Radny Jagusz: 

1. Na drodze ze Skoroszyc do Brzezin, przy wjeździe i z  drugiej strony                   
z Więcmierzyc do Brzezin stoi znak ograniczenia dla pojazdów mających  
tonaż powyżej 15 ton, prosi o zgłoszenie sprawy i dopisanie, że to nie 
dotyczy mieszkańców Brzezin, 

2. Prosi o zgłoszenie wycięcia topól przy drodze powiatowej od Skoroszyc do 
Brzezin, 

3. WZiR przeprowadzał prace melioracyjne na rzece, dotąd wywozili wszystko 
to co wyrzucali z rzeki, teraz zalega to na poboczu, prosi, aby WZiR 
wyczyścił dokładnie po swoich pracach, 

4. prosi o zamontowanie lampy w stronę  od strony remizy na drodze do mostu 
na żwirownię, 

5. Problem z psami mającymi swoich właścicieli, a wałęsających się po wsi, bo 
stwarzają niebezpieczeństw. Może trzeba pouczyć i upomnieć tych 
właścicieli. 

 
Radna Klimas: 
1. Prosi o sprawdzenie czy istnieje możliwość postawienia znaku zakazu 

parkowania  w Czarnolasiu  na końcu wsi. Niektórzy robią sobie w tym 
miejscu parking, a rolnicy nie mogą przejechać  na swoje pola, 

2. Prosi o zamontowanie lustra przy kościele w Czarnolasiu, 
3. Prosi o postawienie znaku drogowego „ustąp pierwszeństwa przejazdu”         

z drogi gminnej od strony spółki, na drogę powiatową. 
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Ad 4 
Sprawozdanie z pracy Wójta Gm. Skoroszyce od 25.07.17 r. do 29.09.16 r. 

 

Szanowni Państwo, P. Przewodniczący, Radni, Sołtysi, Pracownicy samorządowi, 

przedstawiam Państwu sprawozdanie z działalności Wójta gminy w okresie od ostatniej sesji 
tj. od 22 lipca 16 r. 

26.07.16 r. 

• Otrzymałam pozwolenie (nr 526/ 2016) od Opol. Woj. Konserw. Zabytków na 
prowadzenie prac na terenie zabytkowego parku w Skoroszycach, działka nr 
4/14 związanych z budową drewnianej wiaty rekreacyjnej, zgodnie z projektem 
sporządzonym przez inż. K. Mroza i inż. arch. Sławomira Mrozka, 
uzgodnionego przez OWKZ (nr ZN.5183.233.2016.MO) przy spełnieniu 
warunków, polegających na obowiązku: 

• uprzątnięcia terenu, 

• niezwłocznego zawiadomienia woj. konser. zabyt. o wszelkich 
zagrożeniach lub nowych okolicznościach ujawnionych w trakcie 
prowadzenia wskazanych w pozwoleniu robót. 

• Podpisałam umowę z firma FACTOR, Węgry k/Opola na sprzedaż, dostawę       
i montaż zjeżdżalni i gry kółko-krzyżyk na kwotę 2 584,20 zł brutto, os. Zacisze   
( dz nr 693), termin 19.08.16 r.  

27.07.16 r. 

Na zaproszenie Komendanta Powiatowego Policji w Nysie p. P. Smolenia uczestniczyłam        
w obchodach Święta Policji, sprawozdanie z tej uroczystości na facebooku Starostwa 
Nyskiego. 

29.07.16 r.  

Zostałam zaproszona do Biura Wojewody Opolskiego, gdzie powiadomiono mnie, że nie 
otrzymam żadnego wsparcia ze strony Wojewody Opolskiego, jeśli idzie o remont drogi 
dojazdowej do odkrytych przez IPN mogił żołnierzy z oddziału kap. H. Flame ps. Bartek. 

2.08.16 r. 

Podpisałam akt notarialny na przejecie od Ag. Nier. Rol. działki na osiedlu w Skoroszycach      
z przeznaczeniem na plac zabaw. 

3.08.16 r. 

• Odbyło się spotkanie Komitetu organizacyjnego ds. obchodów 70 rocznicy 
zbrodni na żołnierzach oddziału  kpt. H. Flame ps. Bartek, więcej na facebooku 
Gm. Skoroszyce.  

• Spotkałam się z przedstawicielami Nyskiej Regionalnej Izby Gospodarczej P. 
Zbigniewem Majką i P. Mieczysławem Durajem. Spotkanie dotyczyło 
aktywizacji przedsiębiorców z terenu Gm. Skoroszyce. 
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6.08.16 r. 

Na zaproszenie naszych południowych sąsiadów z Republiki Czeskiej uczestniczyliśmy            
w imprezie integracyjnej w Skoroszicach, więcej na facebooku Gm. Skoroszyce. 

8.08.16 r. 

• Odbyło się kolejne  spotkanie Komitetu organizacyjnego ds. obchodów 70. 
rocznicy Żołnierzy Wyklętych, dotyczyło ono ceremoniału uroczystości i asysty 
wojskowej. 

• W odp. na nasze pismo o wykarczowanie zakrzaczeń w ciągu dr powiatowej 
Skoroszyce- Mroczkowa otrzymałam odp., że roboty zostaną wyk do 31.08.16 
r. 

10.08.16 r. 

W sprawie druhów strażaków z OSP Chróścina, Prezes Zarządu Oddziału Wojewódzkiego 
Związku OSP RP Pan Andrzej Borowski odpowiadając Opolskiemu Komendantowi 
Wojewódzkiemu Państwowej Straży Pożarnej P. bryg. Markowi Kucharskiemu, uznał, że 
udział strażaków- ochotników z jed. OSP w Chróścinie w działaniach ratowniczo- gaśniczych 
w dn.10 lipca 2016 r. po spożyciu alkoholu jest wysoce naganny i wymaga działań 
wykluczających w przyszłości podobne przypadki. Poinformował, że przesłał stosowne pismo 
do druhów Prezesów Oddziałów Zarządów Gminnych i powiatowych Związku OSP RP woj. 
opolskiego, aby podczas spotkań z druhami OSP szczegółowo została omówiona kwestia 
trzeźwości podczas działań ratowniczych i zostały przeprowadzane stosowne badania 
trzeźwości przed wyjazdem z remizy. 

11.08.16 r. 

• Poinformowano mnie, że na wniosek Ministra Eduk. Narod. na rok 2016 
została Gm. Skoroszyce przyznana kwota 5 000 zł ze środków rezerwy części 
oświatowej subwencji ogólnej z przeznaczeniem na dofinansowanie 
wyposażenia gabinetów profilaktyki prozdrowotnej i pomocy przedlekarskiej 
oraz gabinetów stomatologicznych w szkołach. 

• Otrzymałam odpowiedź odmowną na moją prośbę dotyczącą udziału żołnierzy 
1. Pułku Saperów im. T. Kościuszki w Brzegu w dożynkach wiejskich w 
Chróścinie dn. 27.08.16 r. w związku z koniecznością zabezpieczenia zaległych 
zadań spowodowanych wcześniejszym oddelegowaniem żołnierzy na szczyt 
NATO i na Światowe Dni Młodzieży w Krakowie. Pismo podpisał dowódca 
ppłk Zbigniew Jabrząbek. 

12.08.16 r. 

Jeszcze raz na temat incydentu z 9 na 10 lipca br. naszej chróścińskiej jed. OSP. Tym razem 
tel. Polsat „Interwencje”. Przedstawiłam opinię na temat tego zajścia. 

14.08.16 r. 

Odbyły się dożynki sołeckie w Sidzinie, w których wzięłam udział. 

16.08.16 r. 

Uczestniczyłam w zebraniu sołeckim w Skoroszycach w sprawie organizacji dożynek 
gminnych. 

18.08.16 r. 

Odbyło się spotkanie na ul. Łąkowej w Skoroszycach w sprawie dalszego porządkowania 
działki po SKORPALu. Starostwo reprezentował naczelnik p. J. Tarnowski. W spotkaniu 
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uczestniczyli także przedstawiciele cementowni Górażdże, pobrano próbki. Cementownia 
Górażdże spala 700 t dziennie odpadów, są szanse na utylizację pod warunkiem, że odpady 
spełnią wymagane kryteria co do ich składu chemicznego. 

19.08.16 r. 

Odbyło się spotknie z Prezesem  Zakł. Ogrod. w Chróścinie poprosił w sprawie wypracowania 
wspólnego rozwiązania w związku ze zwiększeniem przez zakład zrzutu ścieków do sieci 
kanal. sanit. 

22.08.16 r. 

• Podpisałam umowę na roboty budowlane polegające na wykonaniu remontu 
kuchni w świetlicy wiejskiej w m. Czarnolas, wykonawca Roman 
Kołodziejczyk, Tarnów Grodkowski 37, 49-200 Grodków, termin do 30.09.16 
r., cena 11 860,00 zł brutto. 

• Zleciłam Przedsiębiorstwu Usługowemu ADAMPOL, A. Pierzga, Sidzina, ul. 
Grodkowska 3 wykonanie odwodnienia drogi wewnętrznej na os. Tumbewa       
w Chróścinie, dz. nr 157/8, cena 5 289,00 zł brutto, termin 9.09.16 r. oraz 
wykonanie naprawy nawierzchni asfaltowej dwóch skrzyżowań w Sidzinie (ul. 
Powstańców z ul. Polną, ul. Powstańców z ul. Leśną), termin do 9.09.16 r., 
cena 4 900,00 zł brutto. 

• Odbyło się kolejne spotkanie, tym razem w terenie, organizatorów uroczystości 
Żołnierze Wyklęci.  

24.08.16 r. 

• Zleciłam firmie LINAREM, W. Cisowski, os. Dywizjonu 303 5/23. 31-871 
Kraków dostawę siatki na piłkochwyty na stadion w Skoroszycach, cena 
1 986,00 zł, faktury będą wystawione na Gm. Skoroszyce na kwotę 986,00 zł     
i na Gm. Związek „Ludowe Kluby Sportowe” LKS PLON Skoroszyce na kwotę 
1 000 zł, termin 31.08.16 r.  

• Wspierając oddolne inicjatywy i szanując kreatywność mieszkańców sołectwa 
Mroczkowa postanowiłam wesprzeć ich pomysł utwardzenia nawierzchni 
przed świetlicą ją współfinansować w kwocie 699, 40 zł. 

 

25.08.16 r. 

Zawarłam umowę z Grupą Hydro Sp. z o o, ul. Farbiarska 28, 62- 050 Mosina na sprzedaż, 
dostawę i montaż urządzeń zabawowych (pl. zabaw) o łącznej wartości brutto 17 269,20 zł, 
termin do 30.09.16 r. na os. Słonecznym w Skoroszycach, dz. nr 248/294. 

27.08.16 r. 

Uczestniczyłam w Świecie Dożynkowym w Chróścinie. W tym dniu odbyły także dożynki         
w Brzezinach i Makowicach, dziękuję za zaproszenie. Z powodu potwierdzenia swej obecności 
na pierwsze zaproszenie, nie mogłam uczestniczyć w pozostałych uroczystościach, ale 
dziękuję za pamięć. 

28.08.16 r. 

Świętowałam na uroczystościach dożynkowych w Starym Grodkowie.  

30.08.16 r. 
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Odbyło się spotkanie rady budowy kanaliz. sanit. w ul. Szkolnej w Chróścinie. Obecni na 
spotkaniu: inspektor budowy, wykonawca, kierownik Zakł.  Wodociągów i Kanaliz., prac. 
meryt., wójt gm. Prace idą zaplanowanym rytmem, bez przeszkód. 

1.09.16 r. 

Uczestniczyłam w uroczystym rozpoczęciu roku szkol. 2016/17 połączonym z upamiętnieniem 
wydarzeń 1 września 1939 r. Odprawiona została msza św. w intencji kombatantów przy 
asyście pocztów sztandarowych: jednostek OSP, sztandaru kombatantów i sztandaru szkoły , 
następne uroczystości w szkole- montaż słowno- muzyczny nawiązujący tematycznie do 
wydarzeń II wojny św., po czym pod Pomnikiem Poległych za Wolność Naszą i Waszą zostały 
złożone wiązanki kwiatów. Wójt Gm. wygłosił do zgromadzonych przemówienie, w którym 
zwrócił się do kombatantów, pozdrowił obecnego F. Małeckiego i tych, którzy nie mogli 
uczestniczyć w uroczystości pod pomnikiem: B. Gajosa, F. Jedryska, K. Skalskiego, M. 
Winnika, St. Bezaka, Wł. Wolskiego. Pół roku temu odszedł na wieczną wartę ks. mjr A. 
Rukszto… (czytaj więcej na fapage’u).  

2.09.16 r. 

• Otrzymałam informację od Opolskiego Wojewody o naborze wniosków do 
Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 
2016- 2019, termin składania wniosków od 1 września do 15 września 2016 r. 
Złożyłam wniosek o przebudowę drogi dojazdowej do osiedla Zacisze w 
Chróścinie. 

• Zaprosiłam do złożenia  oferty na wykonanie pomiarów natężenia ruchu dr. na 
przejazdach kolejowo- drogowych zlokalizowanych na terenie Gm. Skoroszyce 
wraz z opracowaniem wyników pomiaru, zgłosiło się 7 oferentów, 
uwzględniając przyjęte kryterium cenowe, najkorzystniejsza oferta to „Bm” 
Aleksandra Jadwiszczok- Bułdak, Chorzów, ul. Krakusa 20/33, kwota brutto 
6 600,00 zł. 

3.09.16 r. 

• Odbyła się uroczystość na byłym lotnisku Luftwaffe w St. Grodkowie uczczenia 
poległych Żołnierzy Niezłomnych, więcej na fanpage’u. Dziękuję wszystkim, 
którzy zaangażowali się w uświetnienie tej uroczystości, szczególnie jedn. OSP 
ze St. Grodkowa, Skoroszyc, Chróściny i Makowic za logistyczne okiełznanie 
uroczystości. Poza tym jestem pod wrażeniem zorganizowania się                         
i zintegrowania sołectwa St. Grodków, które wpisało się w uroczystość 
delegacją z banerem, która złożyła hołd poległym, utożsamiając się z 
Żołnierzami Niezłomnymi.   

• W m. Czarnolas świętowano dożynki sołeckie. Dziękuję za zaproszenie. 

5.09.16 r. 

Uczestniczyłam w kolejnym spotkaniu skoroszyckiej Rady Sołeckiej w sprawie organizacji 
dożynek gminnych. 

7.09.16 r. 

W szkole w Sidzinie odbyło się spotkanie w związku z rozpoczęciem realizacji projektu 
unijnego „Dziecięce odkrywanie świata”. 

10.09.16 r. 

Odbyły się dożynki gminne w Skoroszycach. Dziękuję wszystkim za włączenie się                       
w organizację tego święta: sołtysowi J. Buremu, starostom dożynek p. B. Kraus i J. Wiedro. 
Radzie Sołeckiej, paniom z  KGW, G. Mazurkowi i D. Bronowickiej za zaangażowanie, 
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druhom strażakom za okiełznanie logistyczne uroczystości i wszystkim ludziom dobrej woli za 
wszelaką pomoc w organizacji, przebiegu tego święta. Dziękuję Państwu za dobrą zabawę. 

13.09.16 r. 

Odbyła się kolejna rada budowy w związku z inwestycją na ul. Szkolnej w Chróścinie. Budowa 
przebiega bez zastrzeżeń. 

14.09.16 r. 

Rozpoczęły się spotkania wiejskie w związku z podziałem funduszu sołeckiego. Pierwsze, 
właśnie 14 września, w Brzezinach, 15 września w Skoroszycach, 19 września w m. Czarnolas i 
w m. Pniewie, 21 września w Giełczycach i w St. Grodkowie, 23 września w Makowicach, 26 
września w Mroczkowej, 29 września w Chróścinie i 28 września w Sidzinie.          
 W związku z tym, że zależy mi bardzo na dobrym kontakcie z mieszkańcami Gminy 
Skoroszyce, na ich opinii na tematy dotyczące życia w naszej Małej Ojczyźnie,                            
w 6 spotkaniach z mieszkańcami  uczestniczyłam ja, w 4 spotkaniach z-ca Wójta                       
p. Rudkowski. 

16.09.16 r. 

Otrzymałam uchwałę nr 290/16 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej          
w Opolu z 9 września 2016 r., która pozytywnie opiniuje informację wójta o przebiegu 
wykonania budżetu za 1. półrocze 2016 r. 

17.09.16 r. 

Uczestniczyłam w dożynkach w m. Pniewie. 

19.09.16 r. 

• Spotkałam się z przedstawicielem ADM Szamotuły Spółka z o.o w sprawie 
utrzymania dr. gminnej i konieczności budowy placu manewrowego. 

• Złożyłam zaproszenie na wykonanie wiaty rekreacyjnej w Skoroszycach, 
termin 31.10.16 r., niestety bez rozstrzygnięcia. 

21-23.09.16 r. 

Odbyły się kolejno posiedzenia Komisji Ośw., Budżet. i Rol. 

22.09.16 r. 

Zostało zlecone wykonanie projektu stałej organizacji ruchu drogowego dla dr gm nr 104412 
O od DW 401 do początku zabudowy w Chróścinie , cena 599,00 zł i wykonanie stałej org 
ruchu dr dla dr gm ul. Radziechowska w Sidzinie, cena 556,00 zł.  

23.09.16 r. 

• Otrzymałam petycję od rodziców (13 podpisów) sześciolatków ( klasa „0”)           
w sprawie montażu okien w sali, gdzie dzieci te mają zajęcia edukacyjne. 
Klimatyzacja bowiem nie spełnia swej roli. 

• Odbył się przegląd gwarancyjny świetlicy i DK w Sidzinie.  

• Zaprosiłam do złożenia oferty na wykonanie i dostawę znaków drogowych 
wraz ze słupkami i uchwytami, termin do18.10.16 r. 

• Uczestniczyłam w spotkaniu wiejskim w sprawie funduszu sołeckiego na 2017 
r. w Makowicach. 

24.09.16 r. 



 9 

Odbył się 9. konkurs „Kiszenia kapusty”, organizatorzy KGW „Mak” oraz GOK. 1. miejsce- 
KGW Makowice, 2. miejsce Brzeziny, 3. miejsce Giełczyce. Wójt Gm. ufundował nagrodę dla 
zwycięzcy. 

26.09.16 r. 

Firma DDtherm wykonująca kanaliz. sanit. w Chróścinie, ul. Szkolna zgłosiła gotowość do 
odbioru końcowego przedmiotowego zadania, proponowany odbiór 29.09.16 r. o godz. 10.00. 

27.09.16 r. 

Odbyło się spotkanie Zarządu OSP RP, na którym omówiono kwestie jesiennego przeglądu 
operacyjnego jednostek, recertyfikację szkoleń medycznych, założeń do budżetu na 2017 r. W 
sprawach różnych Wójt Gm. zwrócił uwagę na uczestnictwo druhów strażaków w życiu 
społeczności lokalnej, na ich działalność w wymiarze kulturalno- oświatowym i patriotycznym 
oraz na zadania stojące przed druhami wynikające z etosu strażaka. 

28.09.16 r. 

• Otrzymałam odp. na wcześniej wystosowane pismo do Starosty Nyskiego 
wynikające z zaniepokojenia brakiem realizacji zadań dot. remontu chodnika 
w Brzezinach i budowy chodnika w m. Czarnolas w ciągu dróg powiatowych. 
Poinformowano mnie, że 3 października br. o godz. 11.00 w pok. 306, II piętro 
w siedzibie Starostwa Pow., ul. Piastowska 33 odbędzie się otwarcie ofert          
w trybie przetargu nieograniczonego na powyższe zadania. 

• Podpisałam aneks do umowy z Wojewodą Opolskim w sprawie 
dofinansowania dożywiania dzieci i zapewnienia posiłku osobom tego 
pozbawionym. Wysokość dotacji 20 000 zł, gmina zabezpiecza środki własne 
w kwocie 13 333 zł, co stanowi nie mniej niż 40% przewidywanych kosztów 
zadania.   

Dziękuję wszystkim za współpracę, za wszelaką pomoc, życzliwość, zrozumienie i dobre 
słowo. Jest to o tyle ważne, że daje świadomość jedności w sprawach tych bardzo ważnych        
i tych  mniej ważnych.   

 

 
W obradach uczestniczył p. Marek Bryła Komendant Gminny OSP, który został 
poproszony o krótką relację z wyjazdu do akcji drogowej w nocy z 10 na 11 lipca 
br. Do zdarzenia wyjechali strażacy  Ochotniczej Straży Pożarnej w Chróścinie pod 
wpływem alkoholu. 
 
p. Bryła – w dniu 10 lipca br. w Chróścinie przy świetlicy wiejskiej odbywał się 
festyn, dla mieszkańców, w którym uczestniczyli również strażacy. Kiedy usłyszano 
syrenę alarmową, zerwało się kilku strażaków i nie zważając na to, że wcześniej 
pili alkohol, wsiedli do samochodu i pojechali do zdarzenia. Strażacy mają 
„zakodowane”, że jak wyje syrena alarmowa, to rzucają wszystko i jadą do 
zdarzenia, wtedy też tak było, tylko, że tym razem nie powinni tego zrobić, bo byli 
pod wpływem alkoholu. 
Sprawa jest obecnie w Prokuraturze, trwają przesłuchania, kierowca będzie miał 
sprawę karną. Czyn ten był na pewno naganny, z czego zdają sobie  sprawę 
wszyscy, mogę tylko przeprosić wszystkich za to, co się zdarzyło i obiecać, że to się 
więcej nie powtórzy. 
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Radny Filas – można wiele lat pracować na swoje dobre imię, ale jeśli zdarzy się 
jakaś wpadka, to niweczy wszystko. To są ochotnicy, zapaleńcy, oddani swojej 
sprawie, na dźwięk syreny rzucają wszystko i jadą komuś pomóc. Tak się i tym 
razem stało, ale tym razem to ich zgubiło, bo nie pomyśleli, że są pod wpływem 
alkoholu. Zerwali się i pojechali komuś pomóc. Stało się, środki zaradcze zostały 
przedsięwzięte, ale mam taki pomysł. Może byłoby dobrze zakupić jakiś alkomat do 
remizy, żeby dla czystej formalności sprawdzić się przed wyjazdem do akcji. 
Jeżeli chodzi o konsekwencje, uważam, że byłoby niepotrzebnym działaniem takie 
„rozszarpywanie” i kopanie tej jednostki, oni już ponieśli karę. We wsi mają 
szacunek, mieszkańcy jedynie od strażaków mogą liczyć na pomoc w różnych 
akcjach, tak więc uważam, że powinniśmy temat zamknąć. 
 
Przew. RG – naszych strażaków nikt nie kopie, władze gminne zawsze wspomagały 
strażaków, jesteśmy z nich dumni, ale taki przypadek nie powinien się zdarzyć i to 
właśnie jest naganne. Ponadto proszę p. Komendanta o rozwagę, przypilnowanie    
i bezstronność podczas odbywania gminnych zawodów pożarniczych, nie mogą się 
odbywać tak emocjonalnie, to ma być głównie zabawa, a nie skakanie sobie do 
oczu i pyskówka, bo to nie o to chodzi, tym bardziej, że jesteśmy obserwowani 
przez wielu osób  z zewnątrz i wystawiamy tylko sobie negatywne świadectwo. 
 
Radny Jagusz – nie idźmy w te alkomaty, bo zrobi się więcej tym zamieszania. To 
był incydent, który zapewne więcej się nie powtórzy. Było przewinienie i była kara 
i na tym koniec. 
 
Na koniec dyskusji w tej sprawie głos zabrał Komendant Gminny OSP p. Marek 
Bryła, który zapewnił, że więcej to się nie powtórzy, choćby z tego względu, że 
byli w tym czasie w prawie wszystkich telewizjach, co nie było miłe, doznali 
wielkiego upokorzenia i nie chcą tego więcej przeżywać. Przeprosił jeszcze raz za 
to zdarzenie. 
 
Do przedstawionego sprawozdania p. Wójt Barbary Dybczak, głos zabrał 
przewodniczący RG i zapytał o nielegalny zrzut ścieków  do sieci kanalizacyjnej      
w Chróścinie przez Zakłady Ogrodnicze? I co to za ugoda? 
 
p. Marzena Błoch kierownik ZOiW – w maju br. pracownicy Zakładu stwierdzili, że 
jest większy zrzut ścieków w Chróścinie, udowodniliśmy, że ścieki te pochodzą               
z zakładów ogrodniczych. Ilość zrzucanych ścieków kształtowała się na ok. 400 m3, 
a były to ścieki przemysłowe. Podjęliśmy działania w sprawie odcięcia dostępu do 
kanalizacji zakładowi ogrodniczemu. Ponadto wyszacowaliśmy, że  ilość ścieków to 
kwota ok. 75 000 zł,  pismo o zapłatę należności zostało wysłane do właścicieli 
zakładów ogrodniczych już dość dawno. Nie było żadnego odzewu więc 
sporządziliśmy pozew do Sądu, wtedy właściciele zakładów przestraszyli się i 
wyrazili chęć spotkania i wypracowania ugody. Na spotkaniu wypowiedzieli się, że 
uregulują należności, złożyli prośbę o nie nadawanie biegu sprawy.  
 
Na tym zakończono ten punkt porządku obrad. 
 
Ad 5 
 
Ubył radny Krzysztof Bryła. 
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Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I półrocze br. było omawiane na 
wszystkich komisjach. Przewodniczący odczytał pozytywną opinię o  przebiegu 
wykonania budżetu Gminy Skoroszyce za I półrocze 2016 r. Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu, zawartej w uchwale Nr 290/2016 z dnia 
9 września 2016 r. 
Następnie zapytał czy radni maja jakieś uwagi, zapytania do przedstawionego 
materiału. 
 
Przew. RG – zapytał o niewykorzystane do tej pory, nie tylko do 30 czerwca środki 
na zakup koparki dla Zakładu Oczyszczania i Wodociągów, bo wydaje się, że 
wynajem koparki do pracy to duży koszt, więc co dalej w tej sprawie? 
 
Głos zabrała Kierownik ZOiW p. Marzena Błoch – do koniecznych prac 
wynajmujemy koparkę w cenie ok. 100 zł za godzinę brutto, obojętnie czy pracuje, 
czy czeka na przystąpienie do pracy. Żeby zwiększyć szansę na zakup lepszej 
koparki chcieliśmy sprzedać  STAR-a i DET-a. odbyły się 2 przetargi, ale nie doszły 
do skutku. Oferenci proponowali bardzo niskie ceny za te pojazdy.  W ubiegłym 
tygodniu zapadła decyzja po rozmowie z p. Wójtem, że należy zakupić małą 
koparkę w tej cenie czyli za ok. 72 000 zł. 
 
p. Wójt – pytanie, co dalej, to pytanie do Wójta Gminy. Uważam, że dla  naszej  
gminy  wyłożenie 200 000 zł na zakup dużej koparki to duże obciążenie, zwłaszcza 
w obliczu potrzeb na kanalizację i drogi. Jeżeli dotąd zakład funkcjonował              
i funkcjonuje, to znaczy, że  być może nie jest  niezbędna w tej chwili  duża 
koparka. Udało się 40 000 zł  dołożyć do poprzedniej kwoty, ale jak widać to mało.  
Dlaczego płaci się za wynajem koparki, czy ona pracuje, czy też nie?  
 
przew. RG – Zakład Oczyszczania jest naszym zakładem, naszą jednostką, o którą 
trzeba dbać, w miarę możliwości uzupełniać lub wymieniać sprzęt. Wywołałem ten 
temat po to, żebyśmy byli zorientowani co się w tym temacie dzieje. Uważam, że 
duża koparka jest potrzebna zakładowi i w pełni będzie wykorzystana do 
koniecznych prac, 
 
Radny Jagusz – w sprawie wynajmu koparki, to tak się je wynajmuje, że płaci się     
i za pracę i za gotowość do pracy i stawka jest w godzinach. Jeżeli chodzi              
o koparkę, to ja uważam, że bardziej funkcjonalna byłaby koparko-ładowarka, bo 
będzie służyła również do odśnieżania dróg, 
 
p. Błoch -  na taki zakup trzeba byłoby wydać co najmniej 140 000 zł, nie stać nas 
na to, mamy w budżecie tylko 72 000 zł, 
 
przew. RG – to może na mniejsze sprawy taka mała koparka wystarczy? 
 
p. Błoch – wykonujemy rozbudowę gminnych sieci wodociągowych, w tych pracach  
bardziej potrzebna jest  większa koparka, jest bardziej funkcjonalna, 
 
p. Wójt – zwróciła się do p. Błoch – proszę określić w procentach, jaki to  procent 
wszystkich prac wykonywanych w zakładzie, t0 prace koparką, czy jest to 30%, czy 
jest to 50%, czy może 70% ? 
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p. Błoch -   jest to 70 % całości prac wykonywanych przez zakład. 
 
p. Wójt – uważam, że decyzji w tej sprawie dzisiaj nie podejmiemy, trzeba się 
jeszcze raz zorientować na rynku w sprawie tego sprzętu, ale temat nie jest na 
dzisiaj. 
 
Radny Jagusz – chciałem zgłosić problem z rozgarnięciem kamienia, który był 
przywieziony   na drogi, ciężko znaleźć chętnych, wiem, że w innych wsiach było 
inaczej, 
 
p. Wójt – kamień był rozwożony z usługą, 
 
p. Rudkowski z-ca Wójta – to zależało od Sołtysa, jeśli chcieli z usługą, to 
kamienia było  mniej dla wsi o wartość tej usługi. 
 
Więcej dyskusji w tym temacie nie było, przewodniczący poddał pod głosowanie 
sprawozdanie z wykonania budżetu za I półrocze br., które radni przyjęli 13 
głosami „za”. 
 
Ad 6 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany, 
nie było pytań wobec czego przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał 
pod glosowanie. Przyjęto jednogłośnie 13 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXII/147/2016 w sprawie zmiany uchwalenia wieloletniej 
prognozy finansowej. 
 
Ad 7  
 
Projekt zmian w budżecie gminy na 2016 rok, był szczegółowo omawiany na 
wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany, nie było pytań, zatem 
przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod głosowanie, przyjęto 
jednogłośnie 13 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXII/148/2016 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2016 rok. 
 
Ubyli radni Jan Filas i Marcin Rzepka, doszedł radny Krzysztof Bryła. Od tej pory     
w sesji uczestniczyło 12 radnych. 
 
Ad 8 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany, nie zgłoszono pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt 
uchwały i poddał pod głosowanie, przyjęto jednogłośnie 12 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXII/149/2016  w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obrębu wsi 
Chróścina. 
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Ad 9 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany, nie zgłoszono pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt 
uchwały i poddał p[od głosowanie, przyjęto jednogłośnie 12 glosami „za”. 
 
Podjęto  uchwałę Nr XXII/150/2016 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obrębu wsi 
Stary Grodków. 
 
Ad 10 
 
Propozycje dalszej dzierżawy gruntów rolnych na okres kolejnych 3 lat, komisje 
pozytywnie zaopiniowały, nie wniesiono pytań, wobec czego przewodniczący 
przedstawił projekt uchwały i poddał pod głosowanie, przyjęto jednogłośnie 12 
głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXII/151/2016 w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie 
umowy dzierżawy na okres kolejnych 3 lat. 
 
Ad 11 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany, 
nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie, przyjęto jednogłośnie 12 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXII/152/2016 w sprawie uchwalenia wieloletniego 
programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Skoroszyce na lata 
2016 – 2021. 
 
Ad 12 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany, nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały  
i poddał pod głosowanie. Przyjęto jednogłośnie 12 głosami „za”. 
 
 
Podjęto uchwałę Nr XXII/153/2016 w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg 
gminnych oraz ustalenie ich przebiegu. 
 
Ad 13 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany. Przewodniczący – powiedział, że Komisja Oświaty… wniosła 
propozycje godzin otwarcia PSZOK-u w każdą ostatnia sobotę miesiąca do godz. 
1200 . 
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p. Błoch – te godziny mogą być nieodpowiednie, może lepiej byłoby w godzinach 
popołudniowych, 
 
przew. RG – to ja proponuje do 16-tej, 
 
Radny Jagusz – ja proponuję do 18-tej. 
 
W wyniku glosowania radni zdecydowali  12 głosami „za” od godz. 12-tej do godz. 
18-tej. 
 
Nie było więcej pytań i innych propozycji, zatem przewodniczący przedstawił 
projekt uchwały i poddał pod głosowanie. Przyjęto jednogłośnie 12 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXII/154/2016 zmiany uchwały w sprawie określenia 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów. 
 
Ad 14 
 
Informacje różne i odp. na interpelacje 

• Od dn.26.06.16 r. Tauron Dystrybucja S.A. świadczy usługę sprzedaży energii 
elektrycznej na zasadach sprzedawcy rezerwowego. Jest to rozwiązanie 
tymczasowe, dające nam szanse na świadome zawarcie umowy                 
z wybranym optymalnym sprzedawcą energii elektrycznej. Daje też 
zabezpieczenie przed demontażem układu pomiarowego                             
i zaprzestaniem dostawy energii. 

• Sprawa p. Bogusława Majewskiego z Chróściny, ul. Dolna 22- 
powiadomiono mnie o tym, że na zażalenie na postanowienie Wójta 
Gm. Skoroszyce orzekające o nałożeniu grzywny w związku                        
z niewykonaniem obowiązku dotyczącego usunięcia odpadów 
znajdujących się na posesji j.w., Samorządowe Kolegium Odwoławcze 
nie może załatwić sprawy w terminie określonym         w art.35, paragraf 
3 kpa. Przyczyną są trudności organizacyjne wynikające         z braku 
pełnej obsady kadrowej SKO spowodowanej zakończeniem kadencji 
członków pozaetatowych i oczekiwaniem na ich powołanie przez 
Prezesa Rady Ministrów. Sprawa zostanie rozpatrzona w terminie do 30 
grudnia 2016 r.  

• W związku z interpelacją radnego K. Jagusza w sprawie kratki ściekowej 
przy chodniku, która została umieszczona w innym miejscu podczas 
jego remontu, otrzymałam odp. z Zakładu Utrzymania Dróg w Nysie, że 
po dokonanej wizji   w terenie stwierdzono konieczność zabudowy  1 
studzienki ściekowej wraz         z przykanalikiem oraz odcinka cieku przy 
krawężniku, co poprawi odprowadzanie wody opadowej z jezdni. Prace 
zostaną wykonane do 14.10.16 r.   

• W związku z włączeniem naszych terenów inwestycyjnych do 
Wałbrzyskiej SSE jestem w kontakcie z p. Piotrem Regeńczukiem             
z OCRG, bo wiem, że na finiszu są prace przygotowania wniosku              
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o włączenia/utworzenie nowych terenów w ramach Wałbrzyskiej SSE. 
Jesienią planowane jest złożenie nowego wniosku do Ministerstwa 
Gospodarki.  Startują z aktualizacją ofert. Jesteśmy wpisani w 
procedury i trwa korespondencja z WSSE ws. wizytacji w regionie.   

• Woj. Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych w Opolu, o/Nysa dokona 
jesiennego przeglądu wałów przeciwpowodziowych, dotyczy ta info. 
sołtysa       z Sidziny, Giełczyc, Brzezin. 

• Gm. Skoroszyce pozwała Agnieszkę Nosal z domu Warzocha. Żądamy zapłaty 
w sumie 64 156,15 zł z tytułu szkody jaką wyrządziła nam Spółka Skorpal, 
którą kierowała jako Prezes Zarządu pozwana Agnieszka Nosal z domu 
Warzocha. Na szkodę składają się: 

• niezapłacony czynsz dzierżawny, 

• koszty procesu, 

• odsetki. 

Gmina nigdy nie otrzymała tych środków ani od Skorpalu, ani od Agnieszki Nosal,              
a  członkowie zarządu odpowiadają solidarnie za zobowiązania spółki.  

Rozprawa 30 września 2016 r. w Sądzie Rejonowym w Opolu, Wydział V 
Gospodarczy. 

Wójt gminy wystosował ogłoszenie o naborze na rzeczoznawców do przeprowadzenia 
szacowania zwierząt padłych bądź zabitych w związku ze 
 

• Złożyliśmy wnioski na dofinansowanie zewnętrzne dwóch zadań 
inwestycyjnych niezbędnych do wykonania na terenie naszej gminy. 
Dotyczą one dróg w: 

•  Chróścinie- ul. Szkolna, 

•  zespołu dróg w Makowicach. 

 

Program dotyczy pomocy rządowej w przebudowie dróg lokalnych. 

 

Ad 15 

 
Sołtys Wsi Czarnolas – Jan Hellebrandt – obecni właściciele gruntów zakładów 
ogrodniczych na odcinku drogi z Czarnolasu do Chróściny, jakiś czas temu niszczyli 
drogi dojazdowe do pól, teraz zniknęły całkowicie, zostały zaorane nie można 
dotrzeć do pól, bo nie ma drogi, proszę o interwencję. 
 
p. Wójt – znam sprawę, już mi to zgłoszono, zajmę się sprawą. 
 
Wobec wyczerpania wszystkich tematów z porządku obrad, przewodniczący 
zamknął sesję. 
 
Protokolant:       Przewodniczący obrad: 
Barbara Janik-Zawada        Henryk Sokołowski 
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